
Butlletí del Gremi
Nova estructura al Departament 

de Política Territorial i Obres Públiques

El Consell de Govern va aprovar, el passat 26
de juny, la nova estructura del Departament de
Política Territorial i Obres Públiques, que inclou

un servei de plantejament i ordenació de les
infraestructures aeroportuàries i de foment del

transport aeri. La nova estructura potencia
també les àrees de planificació, avaluació i
recerca tecnològica a totes les unitats del

departament i, en aquest sentit, modifica
l’estructura orgànica de la Direcció General de
Carreteres. Aquests canvis responen al doble

objectiu d’adequar el departament als seus nous
àmbits d’actuació, i a les competències que
haurà d’assumir en els pròxims anys, i de

millorar la gestió de les infraestructures i dels
serveis que presta als ciutadans.

Butlletí informatiu mensual del
Gremi d’Àrids de Catalunya
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Medi Ambient dóna a
conèixer les seves
actuacions amb la

col·lecció de tríptics
“Catalunya sostenible”

4

Mitjançant l’acord de
govern del passat 26 de
juny ha estat aprovat un

nou decret de reestructuració que
continua el procés, iniciat l’any
1997, per tal que el departament
pugui assolir amb major eficiència
i adaptabilitat les demandes socials
i l’equilibri territorial mitjançant
un desenvolupament harmònic i
sostenible del territori i de les
seves infraestructures.
En aquesta línia d’actuació:
• s’ha adequat l’estructura per tal
de tenir unes unitats operatives
inicials que puguin assolir en un
futur noves competències en
matèria de ports, aeroports i
grans projectes territorials.

• s’ha modificat el règim jurídic de

l’Incasòl, antic organisme autò-
nom que ha passat a ser una
empresa pública sotmesa a dret
privat, canvi que possibilita que
pugui dur a terme una execució
de la política del sòl i de l’habi-
tatge més eficient.

• s’han potenciat les àrees de pla-
nificació, d’avaluació i de siste-
mes d’informació per tal de ser
un departament capdavanter i
innovador en l’aplicació de
noves tecnologies.

• s’ha reestructurat la Direcció
General de Carreteres, que es
configura com una unitat que
ha adequat la seva estructura a
les seves funcionalitats, redisse-
nyant la seva estructura orgàni-
ca de manera que les funcions

de planificació, avaluació i recer-
ca tecnològica han passat a un
primer pla conjuntament amb
l’altre línia d’actuació de la direc-
ció general, que és l’explotació
dels vials. En aquest àmbit d’ac-
tuació es millora l’atenció al ciu-
tadà amb la creació de punts d’a-
tenció a l’usuari en el nou dis-
seny de les unitats productives
de conservació. Així mateix, en
aquest darrer aspecte i per tal
d’ajudar a assolir un sistema
d’explotació dels vials que s’a-
propi als més òptims models
europeus s’ha incorporat
Aureliano López Heredia, engi-
nyer de reconegut prestigi pro-
fessional, en l’àmbit de l’actuació
viària.

GREMI D’ÀRIDS
de Catalunya

Entrevista a  
Albert Mitjà, 

que ens dóna la seva
visió sobre la situació 
de la mineria catalana

Anàlisi de Promsa,
una de les empreses

més importants 
del Gremi d’Àrids 

de Catalunya
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LA PEDRA DE L’EBRE

Catalunya i el País Valencià estan estudiant des de fa temps les
diferents formes d’obtenir més aigua per mantenir el ritme de
desenvolupament humà, industrial, turístic, agrícola, etc. que desit-
gen. Finalment, el Govern ha acceptat l’obvietat de la demanda
d’aigua i el nou Pla hidrològic preveu el transvasament d’aigua de
l’Ebre per cobrir aquestes necessitats. Catalunya obtindrà, per
tant, aigua per continuar el seu desenvolupament, per a les noves
fàbriques, les noves llars, els nous hotels, les noves granges, els
nous conreus...
El Pla hidrològic, definit en l’àmbit estatal, contempla l’aigua com
un recurs necessari que s’ha de cobrir amb tota la disponible en
el mateix àmbit per tal que resulti més econòmic.
Però el desenvolupament requereix quelcom més que aigua,
requereix recursos financers, humans, acords polítics, urbanís-
tics..., i requereix àrids. Sense aigua no hi ha vida, sense àrids no
hi ha desenvolupament possible, no hi ha progrés.
El cas dels àrids a Catalunya és semblant al de l’aigua pel que fa
a la definició de l’àrid com a recurs necessari que s’ha de cobrir
de la forma més econòmica possible. Els àrids, com l’aigua, són
necessaris per al desenvolupament de l’economia, per a la cons-
trucció d’habitatges i infraestructures. S’ha d’avaluar la quantitat
d’àrid que es necessita per a la construcció d’habitatges i infraes-
tructures en els propers anys i avaluar els recursos disponibles
més pròxims al lloc de consum. Igual que l’aigua, el cost més
important dels àrids és el transport; per tant, s’han d’utilitzar els
àrids més propers a les àrees de consum. No ha d’existir cap mena
de limitació per part de l’Administració per a la utilització dels
àrids disponibles.
Catalunya té recursos petris en quantitat i qualitat per abastir el
creixement més ambiciós que pugui desitjar, però el que no té són
Recursos Extractius Autoritzats. Catalunya disposa de recursos
naturals de pedra calcària i granítica així com roques sedimentà-
ries adequades per a la construcció d’habitatges i infraestructures
molt pròximes al punt de consum i, per tant, de cost reduït. La
limitació de la utilització d’aquests recursos prové de les adminis-
tracions locals i autonòmiques, que no autoritzen l’ampliació de
les explotacions existents ni l’obertura de noves, cosa que provo-
carà en el futur un dèficit que haurà de cobrir-se amb transvasa-
ments d’altres zones, amb el consegüent cost. Avui ja estem en
una situació que en ocasions no només és caríssima, sinó ridícu-
la. Estem transvasant pedres d’unes comarques a unes altres; d’u-
nes comarques que tenen extraccions autoritzades a d’altres, que
tenint recursos, no tenen autoritzacions. Resulta com a mínim
xocant veure arribar camions de sorra des de 40, 60, 80 o més
kilòmetres de distància a obres i plantes de formigó o prefabri-
cats que estan envoltades de camps plens de graves o de mun-
tanyes granítiques o calcàries que podrien abastir la seva deman-
da. Seria necessari un pla d’àrids en l’àmbit català que avaluï les
diferents necessitats i defineixi la forma de cobrir-les.
Catalunya necessita el transvasament d’aigua de l’Ebre o del Roina,
però Catalunya ha de reduir el transvasament actual intern d’àrids
i ha d’evitar una hipotètica riuada de camions procedents de
l’Aragó o del País Valencià carregats de pedra; faríem riure.

Sr. Sebastià Alegre
Vicepresident del Gremi d’Àrids de Catalunya

Sr. Josep Perxas
Director General d’E.A.C.S.A.

Editorial

Crèdits

ASSISTÈNCIA

Sr. Sebastià Alegre (EACSA, Astington, S.A.,
CAPBSA, Forbisa i Tamuz, S.A.)

Sr. Jordi Torra (Àrids Guixeras, S.L.)

Sr. Alfonso Blanco (Canteras Canro, S.A.)

Sr. Xavier Riba (Promotora Mediterránea-2, S.A.)

Sr. Joan Franquesa (Jaime Franquesa, S.A.)

Sr. Jaume Ramon (Asland, S.A.) -representat

Sr. Robert Casas (PYDSA) -representat

Srs. Pascual i Joaquim Roca (CANSA)

Sr. Joaquim Roca (Àrids Germans Curanta, S.A.)

Sr. Joan-Ignasi Navarro (Cogas, S.L. i Hormiconsa)

Srs. Antoni i Jordi Garrigosa (Àrids Garrigosa, S.A.)

Sr. Joan Solanas (Monsolven, S.A. i Montgavi, S.A.)

Sr. Domènec Espadalé (CYCOSA)

Srs. Andreu Puigfel i
Carles Grau (Puigfel, S.A. i Sefel, S.A.)

Sr. Pere Torres (Mubermu, S.A.)

TEMES

Els temes que es van tractar van ser els següents:

1. Enquesta per als explotadors sobre el Pla director de la mine-
ria.

2. Trobada del sector de la mineria a la seu de la Subdirecció
General de Mines on es van tractar diversos temes com la jor-
nada de Mineria o la possibilitat d’estalvi en el cost de l’ener-
gia elèctrica.

3. Entrevista amb el Sr. Esteve Serra, cap de la Secció de
Restauració d’Activitats Extractives.

4. Tramesa del primer Butlletí del Gremi.
5. Nomenament d’un càrrec al Departament d’Indústria, Comerç i

Turisme.
6. Temes diversos.

APROVACIÓ DE L’ACTA

Es procedeix a la lectura de l’acta de la reunió de la Junta Directiva
de dimarts 4 de juliol de 2000, la qual és aprovada per unanimitat.

Junta Directiva 9/2000

Publicació del Departament de
Comunicació del Gremi d’Àrids de
Catalunya.
Rambla Catalunya, 127, 3r 1a
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La web del gremi,
www.gremiarids.com, en funcionament

Des del passat mes de juliol,
el Gremi d’Àrids de
Catalunya disposa d’una

pàgina web pròpia. La web es pot
consultar tant en català com en
castellà i en anglès. L’adreça és
www.gremiarids.com i s’hi pot
consultar informació general
sobre el sector dels àrids a
Catalunya, les activitats i els ser-
veis que es desenvolupen des del
Gremi, les adreces i els contactes
de tots els associats, i enllaços
amb altres pàgines web d’interès,
entre altres informacions.
L’objectiu d’aquesta pàgina és
donar a conèixer la necessitat de
l’existència de pedreres i graveres
a Catalunya per al desenvolupa-
ment i el progrés de la societat, a
més del respecte de les empreses
extractives pel medi ambient i la
seva preocupació i implicació en
la restauració de les pedreres.
El Museu de Geologia “Valentí
Massachs” de la UPC, amb el
qual el gremi manté tradicional-
ment una relació de col·labora-
ció, també disposa d’un apartat a
la pàgina web. Aquest apartat
inclou diverses fotografies del
museu i informació sobre la seva
història així com els seus horaris
de visita.

Museu de Geologia

El Museu de Geologia de la Uni-
versitat Politècnica de Catalunya
està a l’escola Universitària
Politècnica  de Manresa, a les de-
pendències del Centre d’Estudis
Geològics “Valentí Massachs”.
Fou fundat l’any 1980, i el Dr.
Valentí Massachs en va ser el pri-
mer director. El Museu de Geo-
logia compta amb les seccions de

Mineralogia, Paleontologia i Pe-
trologia, on destaquen les roques
i les seves utilitats. Aquesta part
disposa, a més, d’un monitor de
TV que dóna informació detalla-
da sobre qualsevol de les roques
exposades.
El Museu ofereix la possibilitat de
programar-hi xerrades, combina-
des amb les visites, sobre temes
geològics i mineralògics.

Museu de Geologia 
"Valentí Masachs"
Edifici de l’Escola

Universitària Politècnica
Av. de les Bases 

de Manresa, 61-73
08240 Manresa (Bages) –

Catalunya
Tel.: 93-877 72 41

93-877 72 00
Fax: 93-877 72 02

e-mail: museu@eupm.upc.es

Horaris de visita
Diumenges d’11 a 14 h.

(gratuïta)
Visites de grup. A hores con-
vingudes. Truqueu al telèfon

del Museu els matins.
(gratuïtes)
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Accés al
lliure

mercat
elèctric

L’Institut Català d’Energia
(Icaen) ofereix el servei
d’introducció al lliure

mercat elèctric. Aquest servei
facilita a les empreses catalanes
un diagnòstic de les opcions per
comprar l’electricitat en el nou
entorn liberalitzat.
Qualsevol gestió pot ser feta a
títol individual o bé per alguna
associació; en qualsevol cas,
però, el contracte de subminis-
trament serà individual, de l’em-
presa al consumidor. De moment
poden accedir al lliure mercat les
empreses que tinguin consums
superiors a 1 Gw/h anual o bé
que tingui l’escomesa a 25 Kv.
tot i que a partir de l’any 2003
tothom hi podrà accedir. Passar a
l’alta tensió pot significar un 20
o un 30% de descompte, fet que
permet amortitzar el cost del pas
de baixa a alta tensió.
El Gremi d’Àrids de Catalunya ha
organitzat una conferència-
col·loqui que correrà a càrrec del
Sr. Conrad Messeguer, cap de la
Divisió d’Indústria de l’Institut
Català d’Energia, amb l’objectiu de
facilitar la informació necessària a
tots els agremiats. La conferència
tindrà lloc el proper dimarts 3
d’octubre a la seu de l’Icaen (Dia-
gonal 453 Bis), a les 10.30 h.

Nomenaments 

Divina Esteve i Quintana ha
estat nomenada nova
delegada territorial de

Lleida del Departament
d’Indústria, Comerç i Turisme
segons va aparèixer publicat al
Diari Oficial de la Generalitat de
Catalunya (D.O.G.C.) número
3.107, de 3 d’agost de 2000, a la
pàgina 10082.
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Medi Ambient dóna a conèixer les seves actuacions
a través de la col·lecció “Catalunya sostenible”

Des del Departament de Medi Ambient s’està procurant fer una
difusió cada cop més ajustada al públic objectiu i a dissenyar
productes informatius a mida. Els tríptics “Catalunya sostenible”

són un bon exemple d’aquesta política, ja que tenen com a objectiu
explicar a la població local i comarcal les actuacions realitzades en l’àm-
bit proper en matèria de sostenibilitat (depuració d’aigües, clausura d’a-

bocadors incontrolats, restauració i recuperació del paisatge, etc).
Fins ara se n’han publicat 23 títols, que s’han distribuït localment i que
poden consultar-se a la web del Departament.A continuació, una de les
fitxes que forma part d’aquesta col·lecció on es tracta la restauració
d’una pedrera i es descriuen les conseqüències positives un cop fina-
litzats els treballs de restauració.
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Calendari de fires del sector
Minexpo Internacional

Las Vegas-Nevada (Estats Units)
del 9 al 12 d’octubre de 2000

Pollutec
Lyon (França)
del 17 al 20 d’octubre de 2000

Meeting Point
Barcelona
del 18 al 22 d’octubre de 2000

Bauma
Munich (Alemania) 
del 2 al 8 d’abril de 2001

Construmat
Barcelona 
del 23 al 28 d’abril de 2001

Smopyc
Saragossa
al febrer de 2002

El Gremi estudia l’enquesta 
de la Generalitat als miners 

La Direcció General d’Energia
i Mines ha tramès una circu-
lar a totes les empreses del

sector on informa que ha elabo-
rat un document de treball per a
la preparació del Pla director de la
mineria 2000-2010 que ha d’in-
cidir en el desenvolupament de
les activitats extractives en els
propers 10 anys.
Per contribuir a l’elaboració defi-
nitiva del Pla es demana que els
empresaris emplenin una enquesta
on cal que expressin la seva opi-
nió respecte un seguit de propos-

tes sobre recerca, aprofitament i
desenvolupament sostenible de
recursos, comercialització, segure-
tat minera, divulgació i coopera-
ció internacional.
Per aquest motiu, el Gremi d’Àrids
ha creat una comissió per estudiar
el document amb l’objectiu d’ana-
litzar els problemes de les activitats
extractives (pla estratègic del sector,
comissió d’urbanisme, llei d’IIAA,
ajuntaments,“finestreta única”, etc.).
La comissió està formada pels sen-
yors Joan Franquesa, Sebastià
Alegre, Jordi Torra i Jordi Cherta.

Resposta del Consell
Executiu sobre l’obertura

d’expedients

En el número 1 del Butlletí del Gremi, es va reproduir la pregunta
publicada al Butlletí Oficial del Parlament del 20 de juny, referent
a l’obertura d’expedients informatius o disciplinaris a la

Subdirecció General de Mines. A continuació reproduïm la resposta
del conseller d’Indústria, Comerç i Turisme, a la qual el Gremi ha tin-
gut accés.

A LA MESA DEL PARLAMENT

Núm. iniciativa 314-02683/06
Títol Pregunta al Consell Executiu a

respondre per escrit sobre l’obertura
d’expedients informatius o disciplinaris
a funcionaris de la Subdirecció General
de Mines

Grup Parlamentari Socialistes “Ciutadans pel canvi”
Proponents Sogas i Mascaró, Félix; Rañé i Blasco,

Josep Maria 

No s’ha detectat cap irregularitat en la concessió de drets
miners, ni s’ha obert expedient a cap funcionari, ni de la
Direcció General d’Energia i Mines, ni d’altres unitats, com són
alguns que figuren a la llista de la pregunta parlamentària.

En data 12 d’abril de 2000 es va incoar un expedient d’in-
formació reservada que va comportar la incoació d’expedient
disciplinari per manca de consideració i tracte despectiu i inco-
rrecte envers als administrats i a funcionaris, al senyor Rodrigo
Rodríguez Yañez, cap del Servei de Coordinació Minera, de la
Subdirecció General de Mines.

Pel que fa a la denúncia o denúncies que han estat el motiu
pel qual s’ha obert l’esmentat expedient disciplinari, són docu-
ments que formen part de l’expedient d’informació reservada.

Antoni Subirà i Claus
Conseller d’Indústria, Comerç i Turisme

Barcelona, 15 de setembre de 2000

La patronal Pimecsefes ha
comunicat al Gremi, que n’és
membre associat, que organit-

za el Programa d’Implantació de
Sistemes de Gestió Mediambiental
(PIGMA), que tindrà lloc els diven-
dres al matí des del 20 d’octubre i
fins el 29 de desembre. L’objectiu
del curs és donar les eines necessà-
ries per desenvolupar a les empre-
ses un sistema de gestió ambiental
conforme amb la norma UNE-EN

ISO 14001. A les empreses que
estiguin desenvolupant un sistema
de gestió ambiental, l’assistència al
curs els suposarà un estalvi en
hores de desenvolupament i assolir
la formació demanada per la
norma ISO 14001 o el Reglament
Europeu sobre Ecogestió i Ecoau-
ditoria. Per aquelles que vulguin
implantar el sistema, el curs els
dóna les eines necessàries per fer-
ne el desenvolupament.

Curs de sistemes 
de gestió ambiental
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PROMOTORA MEDITERRÁNEA-2, S.A.,
una empresa amb passat, present i futur

Fa més de 70 anys que
Ciments Molins opera en el
món del ciment, i al llarg

d’aquest temps la seva experièn-
cia i el seu prestigi dins el sector
han anat augmentant dia a dia.
Des dels seus inicis, aquesta
societat, de gran tradició familiar,
ha experimentat un creixement
considerable que l’ha portat a
liderar un important grup multi-
nacional amb empreses que
desenvolupen la seva activitat en
d’altres sectors de la construcció.
Les àrees de negoci en què està
present el grup són:

- Fabricació i comercialització de
ciments portland i d’aluminat
de calci (Ciments Molins)

- Àrids i formigó (PROMSA)
- Prefabricats de formigó

(Precon)
- Altres materials de la

construcció (Propamsa)

El Grup Ciments Molins manté
una posició destacada en l’activi-

tat de producció d’àrids i de
servei de subministrament de
formigó. PROMSA és l’empresa
del Grup que dedica la seva acti-
vitat a l’extracció i el processa-

ment d’àrids i a la preparació,
comercialització i transport de
formigó a Catalunya, Aragó i
València, i és una de les empre-
ses líder del sector gràcies a la
seva aposta constant per la qua-
litat i per la seva preocupació
per donar el millor servei als
seus clients i en el respecte pel
Medi Ambient.
Actualment compta amb 11 plan-
tes d’àrids a Catalunya, Saragossa
i, més recentment, a Madrid, i 38
de formigó, que produeixen uns
4,5 milions de tones d’àrid i més

d’1,5 millions de metres cúbics de
formigó anuals, donant feina a
350 treballadors. L’empresa dis-
posa a més, d’una flota de 130
camions en les seves divisions de
ciment, formigó i àrids.
PROMSA va néixer l’any 1987,
quan Ciments Molins va decidir
participar en els negocis de for-
migó i àrids, per la qual cosa va
adquirir el control de diverses
empreses d’aquests sectors. Al
juny de 1996 va culminar el pro-
cés d’integració de les activitats
de les 20 societats de les quals
s’havien adquirit participacions, i
totes elles van quedar engloba-
des a PROMOTORA MEDITE-
RRÁNEA-2, S.A., de la qual
Ciments Molins, S.A. és titular
de pràcticament la totalitat del
capital social.

PROMSA compta amb
11 plantes d’àrids que
produeixen uns 4,5
milions de tones 
d’àrid anuals

Vista aèria de la pedrera del Garraf

Planta de tractament d’àrids de Pallejà

PROMOTORA MEDITERRÁNEA-2, S.A. (PROMSA)
Ctra. N-340 Km 1.242,300

Tel. 93 656 09 11 - Fax. 93 656 42 04
Apartat de correus, núm. 40

08620 Sant Vicenç dels Horts (Barcelona)
www.cemolins.es
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Recull de premsa

ROCAS Y MINERALES • Juliol 2000
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EXPANSIÓN • 5/8/2000
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EL MUNDO • 23/7/2000
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SEGRE • 6/8/2000

EXPANSIÓN • 9/9/2000

EL PAÍS • 11/8/2000 EXPANSIÓN • 1/9/2000
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DIARI DE GIRONA • 9/9/2000
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Entrevista

- En primer lloc, podria
descriure’ns breument la
situació actual del sector
extractiu dels àrids a
Catalunya?
- El sector extractiu dels àrids ha
mantingut en els darrers cinc
anys un creixement continu a
Catalunya, i ha arribat, el darrer
any, a una producció d’uns 40
milions de tones, amb un valor
estimat de 33.000 milions de
pessetes i amb una ocupació
directa de 2.500 treballadors.

- Periòdicament, el
Gremi d’Àrids de
Catalunya manté reu-
nions amb representants
de la Direcció General
d’Energia i Mines de la
Generalitat. Podria
explicar-nos l’evolució i
els resultats d’aquestes
trobades?
- Essent la Direcció General
d’Energia i Mines l’interlocutor
natural del sector, existeix amb el
Gremi d’Àrids una col·laboració
llarga i profitosa per a ambdues
parts. Paral·lelament a les reu-
nions diguem-ne més formals
–dues vegades a l’any, en què ens
reunim amb la Junta del Gremi
per debatre temes d’importància
general per al sector–, mantenim,
a més a més, una comunicació

permanent pel que fa a temes del
dia a dia, per exemple, podem
esmentar la fluïdesa amb què el
grup conjunt va treballar en el
tema de la nova normativa de
màquines o en altres casos espe-
cífics per tractar temes de restau-
ració, urbanístics o laborals.

- Properament la
Generalitat organitzarà
les Jornades de la
Mineria Catalana, podria
descriure’ns en què con-
sistiran i quins són els
objectius que es prete-
nen?
- El objectius de les jornades són:
• En primer lloc, ser una troba-

da entre sectors de la mineria
(àrids, pedra ornamental,
aigües minerals, ciment, potas-
sa, carbó, balnearis, etc.), a pri-
mer cop d’ull diferents, però
amb molts punts en comú,
aspectes legislatius, reptes de
futur i competitivitat, així com
també, la seguretat laboral de
les instal·lacions. Igualment, es
pretén que sigui un lloc de
trobada amb altres estaments
implicats en aquesta activitat:
productors, consumidors,
diverses administracions, etc.

• En segon lloc, donar a conèi-
xer la importància que la
mineria té per a la societat
catalana com un sector dels

més dinàmics de l’economia
productiva del nostre país,
tant pel nombre de llocs de
treball directes, com pel volum
d’inversions que mou. En
aquest sentit, es podria fer la
presentació del llibre Recursos
minerals de Catalunya, que ha
fet la Direcció General
d’Energia i Mines, i esbossar
les línies bàsiques del Pla
director de la mineria, en el
qual actualment estem treba-
llant.

• Finalment, exposar i discutir
les diverses problemàtiques
que afecten la mineria i
avançar en la recerca de solu-
cions.

- La Generalitat ha editat
una sèrie de 10 tríptics
informatius sobre dife-
rents recursos miners de
Catalunya, entre els
quals s’inclouen els
àrids. Tenen previst
emprendre noves accions
de suport a la mineria
catalana i, concretament,
al sector dels àrids?
- A més dels 10 tríptics informa-
tius, que tenen per objecte donar
a conèixer els diferents recursos
miners, la Direcció General
d’Energia i Mines va editar un
opuscle El sector dels àrids a
Catalunya, conjuntament amb el

Gremi d’Àrids i, properament,
com ja he comentat a l’anterior
resposta, està previst editar el lli-
bre dels recursos miners a
Catalunya.

- La societat té una imat-
ge més aviat negativa del
sector extractiu, fet que
afecta directament les
empreses associades al
Gremi d’Àrids, que es
troben amb molts entre-
bancs a l’hora d’obrir
una pedrera, demanar-ne
l’ampliació de la llicèn-
cia, etc. Quines accions
creu que s’haurien de dur
a terme per tal de millo-
rar la imatge del sector?
- Un dels objectius que estem
treballant amb el sector és can-
viar aquesta imatge, com ja he dit
anteriorment, i per això ens cal
un sector productiu més exigent
amb si mateix. Tinc el convenci-
ment que amb el treball seriós
que estem duent a terme totes
les parts implicades –la primera i
més important: les empreses del
sector– aconseguirem, ja s’està
aconseguint, desfer aquests
tòpics que envoltaven l’activitat
minera.

- Li semblaria conve-
nient la constitució d’una
Federació Catalana de la
Mineria?
- Totes les iniciatives que serveixin
per treballar per aquest sector són
benvingudes, i en aquest cas, la
mineria és un sector molt impor-
tant en el teixit productiu català
que està dotant-se d’eines de
representació a l’alçada dels reptes
a què ha de fer front. Tot el que
sigui reforçar la representació és
benvingut per part nostra.

- Recentment, el Gremi

“Cal un sector productiu més
exigent amb si mateix”
Albert Mitjà, director general d’Energia i Mines des
de juliol de 1998, treballa per tal que el sector
extractiu català, i el de la mineria en general,
avancin positivament d’acord amb la importància

En aquest apartat poden adreçar les seves opinions, problemàtiques,
suggeriments, fotografies, etc. sobre el sector i donar-les a conèixer als
lectors d’aquesta publicació: associats al Gremi, empreses extractives no
associades, proveïdors, departaments de la Generalitat relacionats amb
l’extracció d’àrids, altres gremis i mitjans de comunicació.

Micol Sabaté 
Gabinet de Premsa del Gremi d’Àrids de Catalunya

c/ Sant Jordi, 37
08190 Sant Cugat del Vallès.
gremiarids@gremiarids.com
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